



# STATEMENTS AND SPEECHES

CANADA

INFORMATION DIVISION  
DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
OTTAWA - CANADA

No. 63/14

An Address by the Secretary of State for External Affairs, the Honourable Paul Martin, P.C., M.P., to the Annual Dinner Meeting of the Canadian Institute of International Affairs in Quebec City, June 8, 1963.

Discours du secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Paul Martin, C.P., député, au dîner annuel de l'Institut canadien des affaires internationales, à Québec, le 8 juin 1963.

I am happy to be in Quebec City to speak to the thirtieth annual dinner meeting of the CIIA. For me this is a time of some nostalgia, for I have been a member of the Institute from its beginning and the association has been one of the most valuable of my activities. The "International Journal", the "Behind the Headlines" pamphlets and the scholarly works on Canada in world affairs are all important aspects of the fine contribution which the Institute has made to the study of Canadian foreign policy.

We are very fortunate in the Institute to have John Holmes as President. For many years with the Department of External Affairs at the United Nations and as an Assistant Under-Secretary of State for External Affairs, and more recently with his writings on international affairs, John Holmes has made and continues to make a truly significant and highly valuable contribution to Canada. Under his fine leadership I am certain the Institute is going to play an even more vital role in Canadian foreign policy in the future. As one indication of this I am particularly pleased to see you developing in the Province of Quebec.

On m'a questionné plusieurs fois ces derniers temps au sujet de l'orientation nouvelle de notre politique étrangère. Bien que ce soit sans doute, une question fort justifiée, il n'est évidemment pas facile d'y répondre, surtout durant les semaines très chargées qui font suite à l'entrée en fonction d'un nouveau gouvernement.

Avant d'adopter une politique et des objectifs, il faut d'abord beaucoup d'étude et de détermination, car la politique étrangère d'un pays doit refléter son caractère profond. Ces dernières années, plusieurs ont eu l'impression que le Canada ne trouvait plus sa voie ni sa destinée propre et manquait peut-être de confiance en l'avenir.

Nous sommes résolus de retrouver cette voie, d'éclairer cette destinée, de rétablir cette confiance. Les voyages du premier ministre, M. Pearson, à Londres et Hyannis Port ont été le premier signe de cette